

VEJBY MENIGHEDSRÅD			REFERAT	
Sognekode 7393	Dato: 24. jan.	År: 2024	Tid: kl. 18.00	Sognegården
MØDEDELTAGERE	Henrik Lund-Andersen, Ulla Mynster, Jette Hansen, Irene Milan Sørensen, Ingelise Hove, Anne-Vibeke Uhre, Ulrik Pilemand			
FORPLEJNING: Ingelise	Afbud: Jeanne von Benzon, Louise Køster			
REFERENT: Kirsten Mousten				

OBS: Mødet begynder 17.45 i kirken, hvor vi skal se på Præstetavlen og muligheder for evt. flytning af den gamle og ophængning af en ny.

	Kort andagt – bøn – sang – salme eller andet		
PUNKT	BAGGRUND OG SAGSFREMSTILLING		
1.	Offentlig spørgetid	Ingen fremmødte	
Til beslutning og godkendelse		BESLUTNING	ANSV
2.	Godkendelse af dagsorden	Dagsorden godkendt.	
3.	<p>Præstetavle – prisoverslag på opdatering af den gamle, samt drøftelse af udformning og placering af en ny. (OBS – mødet begynder i kirken kl. 17.45, hvor vi vil se på forskellige muligheder). v/ Henrik Lund-Andersen og Kirsten Mousten</p>	<p>Den eksisterende præstetavle bliver hængende i Tårnrummet.</p> <p>Der er kommet et prisoverslag på opdatering/færdiggørelse af den gamle.</p> <p>Vedr. opdatering: skal tavlen nedtages eller skal der findes en skiltemaler, der kan male den som den hænger på væggen. Skiltemaler forespørges om det er en mulighed.</p> <p>Den nye foreslås etableret på væggen til højre for døren ud til våbenhuset.</p> <p>Der skal ses på links til skiltemalerfirma, der laver en del præstetavler, og så må det besluttes på næste møde.</p> <p>Der skal til sin tid laves en byggesag på den nye tavle. (Stift og NatMus skal indover.)</p>	<p>Kirsten</p> <p>Pkt. på næste møde</p>
4.	<p>Træer på skråningen ved præstegården: 2-4 træer er knækkede under vægten af frugten sidste år. Hvad gør vi? v/ Ulrik Pilemand</p>	<p>Ulrik vil kontakte anlægsgartner med hensyn til erstatning af de knækkede træer inkl det på Præstens mark. Desuden pris på slåning af</p>	<p>Pkt. på næste møde.</p>

24.01.2024

J. Sørensen
A.-J. Mølle
Ulla Mynster

Jette Hansen
Ulrik Pilemand
Hove
HLA

		græsset på skråningen. Det kommer til næste møde.	
5.	Anlægsskema i det ny format. (Udfyldt af KAM) Herunder frie midler pr. 31.12. 2023 Skal indsendelse senest d. 5. feb. v/ <i>Jette Hansen og Henrik Lund-Andersen</i>	Menighedsrådet kan ikke ud af det tilsendte se opgørelse af frie midler. Kasserer kontakter KAM. Det overskud, der er på afsluttede projekter, skal ansøges om overførsel til drift/frie midler. Pengene påtænkes blandt andet anvendt til maling udvendig på garagebygning mv. Torsdagsgruppen laver ansøgning. Deadline 5. feb.	
6.	Info fra møde i Provsti-regi om det kommende valg til MR herunder Orienteringsmøde d. 14. maj. v/ <i>Ulla Mynster</i>	Vedr. Orienteringsmøde: • Fælles annonce i Ugeposten • Postkort til uddeling til dem man 'prikker' på skulderen med QR-kode • Vil hjælpe med at lave evt. filmklip (eller andet SoMe indhold) + sponserede annoncer på FB • Stiftet vil også lave nogle postkort Der kommer mere vedr. valget i september. Der kan holdes møder forskudt af hinanden i et tosofnspastorat på samme dag – eller på to datoer. Vejby foreslår tidsforskudt samme dag 17.00 – 18.00 og 19.00 – 20.00. Alternativt vil Vejby gerne holde orienteringsmøde d. 14. maj kl. 19.00	Kirsten sender noter fra mødet ud med ref.
7.	Ansøgninger - projekter Tårnluger, Sognegården, flagstang v. kirken. Stauder på kirkegården (jf. Grøn kirke) <i>J. Savensa Jette Hansen</i>	Tårnluger: stiftet kontaktes med henblik på konsulent-besøg. Senere byggesags-projekt. Konsulentrunde? Sognegården: Maling,	Henrik skriver til stiftet. Kirsten

24.01.2024

Ulla Mynster
Ulla Mynster
Henrik Lund-Andersen
HLA

		<p>lukke trappe, transportvogn til borde når der er større arrangementer. Og hvor skal de stå? Evt. køkken opgraderes inkl. service. (Der er også flisearbejde udenfor)</p> <p>Flagstang ved kirken: på plænen mod nord. Flaglaug skal annonceres bedre.</p> <p>Stauder på kirkegården/Præstens mark: Menighedsrådet synes det er en rigtig god idé. Gravere bedes om at komme med oplæg. Gerne under hensyntagen til biodiversitet mv.</p>	<p>skriver oplæg</p> <p>Henrik på flaget. Priser, størrelse mv.</p>
8.	<p>Grøn kirke</p> <ul style="list-style-type: none"> - gennemgang af liste for godkendelse - krydser og udmelding fra Kirkegården. - Visionsmøde GRØN KIRKE – januar el. februar - herunder masterplan for Præstens Mark, - dato og muligheder for konsulent <p>v/Henrik Lund-Andersen</p>	<p>Listen kommer på næste gang. Kirkegården kan sætte kryds ved stort set det hele og er begejstrede. De vil gerne i gang med at plante stauder. (Se pkt.7).</p> <p>Konsulentbesøg: Hvad vil vi have ud af en konsulent? Begejstring og mulighed for at stille generelle spørgsmål. Økonomisk aspekt.</p> <p>Dato afventer svar til og fra Louise. (Konsulenter)</p> <p>Masterplan Præstens Mark: Gravere inkluderes i projektet. <i>Udvalg:</i> Henrik, Louise, Jette + gravere.</p>	
9.	<p>Toårig valgperiode – skal søges i Stiftet via Provstiet senest 1. marts. Forespørgsel og ansøgning skal laves. v/ Henrik Lund- Andersen</p>	<p>Der ansøges om en toårig valgperiode.</p>	<p>Kirsten undersøger hvordan det skal gøres.</p>
10.	<p>Arrangementer/frivillige/forplejning – HVORDAN? 'Så syng da Vejby... og omegn' og Sangeftermiddag Forskellige modeller – hvad anbefaler Menighedsrådet? v/ Jette Hansen og Ulla Mynster</p>	<p>Sangeftermiddag: der laves en betalingsordning - 10 kr. for kaffe og kage. 'Så syng da Vejby': Kaffe og småkager betales af MR. Vigtigst at der er folk der hjælper med opstilling og oprydning.</p>	

24.01.2024

11.	Menighedsmøde (hvornår giver det mest mening?) Kirkefrokost Andagt og Varme hver aften før St. Bededag? Skal der være noget 'kirkesocialt' inden orienteringsmøde vedr. MRvalg?	Orienteringsmødet erstatter Menighedsmødet.	
Til orientering			
12.	Formand • INFO fra: Møde med PU vedr. økonomisk tidsplan og samarbejde/kommunikation med KAM.	KAM og Provsti har ikke helt samme prioriteringer. Der kommer en opsummering fra Provsten vedr. spilleregler for samarbejdet mellem PU, KAM og MR. Den er ikke kommet endnu. Fællesmødet d. 31. januar er konverteret til et møde i samarbejdsudvalget. Det fælles møde er derfor aflyst. Nyt fællesmøde foreslås d. 13. februar kl. 18.00 Der er lavet aftale med Torkil Sørensen som grundlovstaler.	
13.	Præster	Jeanne forventes tilbage i februar. Der er travlt, mange begravelser/bisættelser. Ellers gode arrangementer og dejligt med organisten der bidrager stort. Der er snart møde i Områdeorganistordningen. Den fungerer ikke efter hensigten.	
14.	Kasserer	Regnskab vedr. julehjælp afventer.	
15.	Kontaktperson	Kirkesanger er på efteruddannelse og det er passet ind i kalender. Der kommer også en pilgrimsvandring fra kirkesanger i regi af minikonfirmander.	
16.	Kirkeværge	Lågen + mur mod øst skal ordnes senere på foråret.	

24.01.2024

A.-I. Mene
 Ulla Chyngster
 J. Sørensen
 Jøkkel Hansen
 Mikkel Pedersen

17.	Sekretær • Valgmøde Hillerød – 11. marts 24 – info om valg https://www.menighedsraad.dk/kurser/menighedsraad-svalg-2024-workshop/hillerod-11-marts/	HUSK	
Til debat og udvikling af visioner/ønsker mv.			
18.			
Eventuelt			
19.	Betaling Tisvildekoret – koncert vs. Sognegård	MR opretholder aftale om at Tisvildekoret kan benytte Sognegården gratis mod at give en koncert. Koncerten vil så fremadrettet blive annonceret som en del af kirkens program.	
Næste møde			
20.	Næste ordinære møde er 7. februar kl. 18.00. Forplejning: Louise		

A.-S. Mikkelsen J. Sørensens

Ulla Chyngster
Jette Høne

Mik Plesner
HZA